
Plzeňské Litice poprvé ve své historii hostí evropský pohár 
 
     2. června 2019 litičtí pozemní hokejisté vyhrávají podruhé český titul. Po vyrovnání skóre tři minuty před koncem 
základní části utkání, dovedou k úspěšnému konci i následné nájezdy. Na 400 diváků bylo u toho, kdy si plzeňský tým 
vybojoval účast v evropském turnaji třetí nejvyšší úrovně, tzv. Trophy II. Hráči se těšili na turnaj do severoirského 
Hillsborough, kde místní klub Lisnagarvey HC, disponující šesti mužskými a pěti ženskými týmy v soutěžích, měl tento 
turnaj uspořádat v červnu 2020. Mezitím přišel Covid. Turnaj je odložen. 
 
     Červen 2020, v České republice se rozehrané soutěže v olympijském pozemním hokeji nedohrávají. Evropská 
federace vyzývá kluby k přihlášení se k pořadatelství odloženého poháru. Termín je stanoven na Velikonoce 2021. 
Severoirský klub svoji kandidaturu stahuje, do hry vstupuje plzeňský klub. Žádá o možnost pořádat turnaj, nakonec je 
federací vybrán. V tu dobu nový předseda oddílu Václav Nocar situaci komentuje: " Na začátku léta jsme probírali, 
jestli se přihlásíme o možnost pořádat evropský pohár, pokud jej Irové odmítnou. K našemu překvapení jej opravdu 
odmítli, my jsme poslali přihlášku na mezinárodní federaci EHF a po polovině září už jsme věděli, že se v dubnu poprvé 
budeme moci představit doma". Začínají přípravy turnaje, týmy si blokují hotely a domlouvají dopravu. Litičtí pozemní 
hokejisté se těší na atmosféru turnaje a zajímavé hokejové styly týmů ze všech koutů Evropy. Ze Severního Irska, 
Walesu, Portugalska, Itálie, Chorvatska a Dánska.  
 
     Začátek února 2021, evropská federace na základě situace v Evropě opět turnaj odkládá. Mluví se o termínu v září 
2021, ten se na konci dubna potvrzuje. Turnaj se připravuje v Plzni podruhé, nicméně v hlavách organizátorů je mnoho 
otazníků. Jaká bude situace v září … 
 
     V létě se z turnaje odhlašují tři úrovní pravděpodobně nejlepší týmy. Ty, které měly v posledním desetiletí i 
jednorázové zkušenosti s nejvyšší evropskou soutěží – Eurohockeylegue. Týmy z Irska, Walesu a nejlepší italský tým 
HC Bra. Důvodem jsou karanténní pravidla po návratu do vlasti. Evropská federace na to reaguje, volí nejmenší možný 
počet týmů pro turnaj na čtyři. Týmů zatím zůstává ve hře pět. Zároveň vydává celkem nesmyslný formát turnaje, kdy 
je dvoučlenná a tříčlenná skupina. S následnými zápasy o umístění, ale systém nezajišťuje stoprocentně týmům, které 
do Čech přijedou až přes půl Evropy, ani tři utkání. V normální klasické osmičlenné podobě turnaje hrají týmy čtyři 
zápasy. Na druhou stranu kluby nejsou ochotny přijet do Plzně již v úterý, aby mohly odehrát turnaj každý s každým. 
Není divu, hráči jsou převážně amatéry a kromě pracovních povinností hraje roli i finanční část akce. Většinou se 
pohybují náklady na tým okolo 0,5 milionu korun a kluby si vše hradí sami. Nakonec na začátku září odmítne účast 
tým ze Záhřebu. Zbylé týmy účast potvrzují a vzniká formát turnaje, který každému zaručuje čtyři utkání. Každý tým 
bude hrát s každým a následně si to celky dle umístění ve skupině sportovně rozdají o celkové umístění. První s druhým 
a třetí se čtvrtým. 
 
     Září 2021, týmy jsou přihlášeny, zbývá torzo původního turnaje. Na první pohled. Na druhou stranu v Plzni uvidíme 
velmi zajímavé soupeře, které litická umělá tráva neměla šanci poznat. A soupeře, kteří výkonnostně patří do již výše 
zmíněné třetí nejvyšší soutěže. Ze sedmi celkových úrovní, které Evropa pro klubové soutěže nabízí. Trenér domácích 
borců Tomáš Levý popisuje situaci: “ Jednou jedinkrát jsme hráli tuto úroveň turnaje, v roce 2012 v Římě, kde jsme ani 
jednou nevyhráli. Takže je se na co těšit. Současný tým je vyspělejší než ten v Římě a jsem moc zvědavý, jak si kluci 
s turnajem poradí. Hodně našich hráčů má zkušenosti z reprezentací České republiky, namátkou Ladislav Čech z ME 
divize I. v Anglii, Jakub Koryťák z kvalifikace na MS v Argentině, z MS v hale v Německu, Reinhard Nicklas z kvalifikace 
na OH v Japonsku, z ME divize I. v Belgii, Lukáš Benda, Jakub Koryťák a Adam Uhlíř z kvalifikace na OH v Jihoafrické 
republice, Adam Uhlíř ještě z ME v hale divize I. v Belgii a Německu, Michal Bárta z vícero ME divize II. a takto bych 
mohl pokračovat dále. Nicméně, tyto zkušenosti sami o sobě soupeře neporazí. Kluci se určitě vnitřně na turnaj hodně 
těší, ale turnaj zatím moc neprobíráme. Za prvé je s ním spojeno hodně povinností a za druhé tím, že se odkládal, měnil 
formát, člověk je ostražitý, jak se vše vyvine“. 
 
     Od čtvrtka 30. září do neděle 3. října proběhne tedy v Liticích turnaj Trophy II., pořádaný pod záštitou 1. náměstka 
primátora Mgr. Romana Zarzyckého. Domácí klub se těší na diváky, i když i je čekají na místě určitá omezení. „Museli 
jsme areál rozdělit na dvě poloviny. Hráči musí být ve své „bublině“ a nesmí se potkávat s diváky. Vzhledem k rozložení 
našeho areálu jsme tak přišli o velký kus prostoru, který je normálně divákům k dispozici. Nicméně i tak je pro ně 
připraveno dostatek místa a veškeré potřebné zázemí. Moc bychom si přáli, aby diváci dorazili a podpořili naše kluky. 
Zaslouží si to za svoji výdrž v této pro sport nelehké době“, dodává litický předseda Václav Nocar. Na turnaj si diváci 
nemusí opatřovat vstupenku, vstupné je dobrovolné. V případě účasti musí být diváci připraveni se na místě prokázat 
splnění podmínek OTN ze strany hygieny, jako je tomu např. u provozoven stravovacích služeb. 
 


